
PROTOKÓŁ NR XVIII/2016 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 10 czerwca 2016 roku  
w Zespole Placówek Kultury w Żmigrodzie 

W posiedzeniu uczestniczyło 12 radnych ( lista obecności, jako załącznik nr 1). 
Radni nieobecni; 
Radny Jan Czyżowicz 
Radna Joanna Maria Kantor  
Radna Maria Rybka  
 

Obecni byli również: 
Burmistrz Gminy Żmigród   Robert Lewandowski  
Z-ca Burmistrza Gminy Żmigród  Zdzisław Średniawski 
Sekretarz Gminy Żmigród   Joanna Monastyrska   
Skarbnik Gminy Żmigród              Anna Dobrowolska 
Pracownicy urzędu, goście i sołtysi ( lista obecności, jako załącznik nr 2 i nr 3). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 1300. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska zgodnie z 1 punktem porządku 
obrad, otworzyła sesję wypowiadając słowa  

„OTWIERAM XVIII SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE „  
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska przywitała bardzo serdecznie 
wszystkich uczestników sesji. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska stwierdziła, że zgodnie z listą 
obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady wynoszącej 15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał.  
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska skierowała zapytanie, czy są 
propozycje zmiany porządku sesji. 
Radny Karol Kalinka postawił wniosek o wyłączenie z porządku obrad projektu 
uchwały nr 6 w sprawie nadania nazw ulicom w Żmigródku. Radny uzasadniając 
wniosek powiedział, że nadanie nazw ulicom w Żmigródku spotkał się z dużym 
odzewem społecznych na feisbuku, którzy są niezadowoleni.  Ponadto mieszkańcy 
Żmigródka dzwonili do niego informując, że nie przeprowadzono konsultacji 
społecznych w tej sprawie. Radny powiedział, że Rada jest za nadaniem nazw ulic w 
Żmigródku, ale wnioskuje o wycofanie projektu uchwały, przeprowadzenie konsultacji 
społecznych z mieszkańcami i spotkanie komisji z mieszkańcami Żmigródka.  
Sołtys Żmigródka Zofia Maksymowicz wyjaśniła, że w sprawie nazewnictwa ulic 
konsultacje nie są konieczne. Temat nazewnictwa ulic był konsultowany z Radą 
Sołecką, która otrzymała mandat od mieszkańców. Ponadto nazewnictwo ulic było 
konsultowane w urzędzie oraz w czasie posiedzenia komisji Rady, w którym Ona 
uczestniczyła. W nazewnictwie ulic jest ważne, aby się nie powtarzały ulice, które są 
w Żmigrodzie i Korzeńsku, ponieważ jest ten sam kod pocztowy. Po uwagę zostały 
wzięte sugestie urzędu, konsultacje naszego Radnego, Rady Sołeckiej i ustalono 
nazewnictwo ulic w oparciu o nazwy drzew, krzewów, głównych kierunków 
komunikacyjnych. Na zakończenie p. Sołtys powiedziała, że w czasie zebrań z 
mieszkańcami kiedy był omawiany temat nazw ulic nie można było dojść do 
kompromisu, ponieważ jedni chcieli nazwy ulic, a inni nie.  
Radny Patryk Andrzejewski poinformował, że wielu mieszkańców dzwoniło do 
niego informując, że ich stan finansowy nie będzie pozwalał na zmianę dokumentów, 
ponieważ jest to kwota rzędu tysiąca złotych. Natomiast koszty związane ze zmianą 



dokumentów notarialnych są dużo wyższe. Na zakończenie Radny poparł wniosek 
Radnego Kalinki w sprawie zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały nr 6 oraz 
przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami w sprawie nazewnictwa ulic w 
Żmigródku. 
Radny Karol Kalinka w odniesieniu do wypowiedzi p. Sołtys powiedział, że ustawa 
nie przewiduje konsultacji społecznych dotyczących nazewnictwa ulic, ale  
mieszkańcy boją się kosztów związanych z wymianą dokumentów, które będą 
musieli ponieść po nadaniu nazw ulicom. Ponadto mieszkańcy uważają, że powinny 
odbyć się szersze konsultacje w tej sprawie. 
Sołtys Żmigródka Zofia Maksymowicz powiedziała, że na organizowane zebrania 
wiejskie nie przychodzą wszyscy mieszkańcy. Koszy związane z wymianą 
dokumentów są i z tym należy się liczyć, ale w związku z dużą liczbą mieszkańców 
Żmigródka i rozbudową wsi nadanie nazw ulicom doprowadzi do uporządkowania 
numeracji posesji.   
Radny Leszek Kraszewski powiedział, że jest za tym, aby projekt pozostał. 
Mieszkańcy byli informowani o zebraniach w sprawie nazw ulic, ale nie wszyscy 
mieszkańcy znają temat, ale dlatego, że nie uczestniczyli w zebraniach wiejskich.  
Wprowadzenie nazw ulic jest niezbędnym elementem rozwoju wsi, zakończył radny 
Kraszewski.   
Burmistrz Robert Lewandowski w odniesieniu do wniosku w sprawie zdjęcia z 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w Żmigródku 
powiedział, że nie ma obowiązku ustawowego przeprowadzania konsultacji w tej 
sprawie. Kontynuując temat p. Burmistrz powiedział, że konsultacje w sprawie 
nazewnictwa ulic przeprowadziła p. Sołtys i Rada Sołecka. Ponadto od kilku lat 
mieszkańcy na zebraniach sołeckich w Żmigródku poruszali temat nadania nazw 
ulicom, ponieważ miejscowość się rozwija i dla zapewnienia bezpieczeństwa życia, i 
zdrowia mieszkańców, kiedy jest wzywane pogotowie ratunkowe. Burmistrz 
podziękował p. Sołtys i radnemu Kraszewskiemu za poparcie w sprawie nadania 
nazw ulicom w Żmigródku. Pan Burmistrz odniósł się do kosztów, jakie poniosą 
mieszkańcy, iż nie ma obowiązku wymiany dokumentów tj. dowód osobisty. Więcej 
problemów będą miały osoby, które prowadzą działalność gospodarczą. Kontynuując 
temat p. Burmistrz wspomniał, iż prawo, które weszło w życie będzie obligowała 
samorządy do zmiany nazw ulic nawiązujących do czasów komunistycznych i zmianę 
nazw ulic będzie trzeba przeprowadzić, bez względu na koszty z tym związane. Choć 
swego czasu została wśród mieszkańców przeprowadzona ankieta w sprawie zmiany 
nazwy ulic i ok.80% mieszkańców opowiedziało się przeciw, zakończył p. Burmistrz.  
Burmistrz Robert Lewandowski postawił wniosek w sprawie wprowadzenia do 
porządku obrad trzech projektów uchwał: 
projekt uchwały nr 10 w sprawie zaliczenia drogi wewnętrznej do kategorii drogi 
gminnej, projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji, 
projekt uchwały nr 11 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla południowej części miasta Żmigród, projekt 
uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji, 
projekt uchwały nr 12 w sprawie wyrażenia woli udziału, jako partner z Powiatem 
Trzebnickim przy wykonaniu zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa drogi 
powiatowej Korzeńsko-Laskowa”. Burmistrz poinformował, że Powiat przesłał pismo 
w sprawie propozycji umowy partnerskiej na zrealizowanie zadania „Przebudowa 
drogi powiatowej Korzeńsko -Laskowa” i złożenie wniosku o dofinansowanie tego 
zadania, ponieważ termin upływa z dniem 13 czerwca br.. Umowa, która został 
przesłana przez Starostwo nie może zostać podpisane, ponieważ wymagałaby 



zabezpieczenia środków w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Żmigród,  
dlatego zostało znalezione rozwiązanie prawne jakim jest uchwała. Podjęcie uchwały 
przez Radę  pozwoli skutecznie dla Powiatu złożyć wniosek na ważną inwestycję, 
jaką jest budowa drogi wraz z chodnikiem o długości 6 km w Korzeńsku i Laskowej. 
Jeżeli Rad podejmie uchwałę, to na jej podstawie zostanie podpisane porozumienie 
partnerskie z Powiatem, które daje możliwość finansowania, jeżeli wniosek przejdzie.     
Radni nie wnieśli innych zmian do porządku obrad.  
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska przeprowadziła głosowanie 
wniosków, które zostały złożone: 
 

1. Wniosek Radnego Karola Kalinki w sprawie zdjęcia z porządku obrad 
projektu uchwały nr 6 w sprawie nadania nazw ulicom w Żmigródku: 

Wniosek otrzymał: 4 głosy „za”, 6 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący”. 
W związku z niezgodną liczbą oddanych głosów w stosunku do obecności radnych 
na sesji, Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska przeprowadziła ponowne 
głosowanie wniosku radnego Karola Kalinki. 
Wniosek otrzymał: 5 głosy „za”, 6 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący”. 
Wniosek nie został przyjęty. 
 

2. Wniosek Burmistrza Roberta Lewandowskiego w sprawie wprowadzenia do 
porządku obrad projektu uchwały nr 10 w sprawie zaliczenia drogi 
wewnętrznej do kategorii drogi gminnej. 

Wniosek otrzymał: 12 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”. 
Wniosek został przyjęty. 
 

3. Wniosek Burmistrza Roberta Lewandowskiego w sprawie wprowadzenia do 
porządku obrad projektu uchwały nr 11 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
południowej części miasta Żmigród.  

Wniosek otrzymał: 12 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”. 
Wniosek został przyjęty. 
 

4. Wniosek Burmistrza Roberta Lewandowskiego w sprawie wprowadzenia do 
porządku obrad projektu uchwały nr 12 w sprawie wyrażenia woli udziału, jako 
partner z Powiatem Trzebnickim przy wykonaniu zadania inwestycyjnego pn.: 
„Przebudowa drogi powiatowej Korzeńsko-Laskowa”. 
Wniosek otrzymał: 12 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”. 
Wniosek został przyjęty. 
 

Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska przeszła do kolejnego punktu 
porządku obrad wyboru Sekretarza obrad.  
Radna Bożena Żołnierowicz zgłosiła kandydaturę radnej Anny Tatarek 
Radna Anna Tatarek wyraziła zgodę dla pełnienia funkcji Sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska przeprowadziła głosowanie 
zgłoszonej kandydatury na Sekretarza obrad.  
Radni 11 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym” wybrali radną Annę Tatarek 
Sekretarzem obrad. 
 

Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska przeprowadziła głosowanie 
porządku obrad wraz z przyjętymi zmianami. 
Porządek obrad ze zmianami został przyjęty jednogłośnie ( 12 głosami „za”). 
 



Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska przeszła do kolejnego punktu 
porządku obrad Podjęcie uchwał. 
 

Projekt uchwały nr 1 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  
za 2015 rok. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poinformowała, że wszystkie 
komisje skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków po zapoznaniu się:. 

 ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Żmigród za 2015 r., 

 ze sprawozdaniem finansowym Gminy Żmigród za 2015 r. 

 z uchwałą nr V/83/2016 Składu Orzekającego RIO we Wrocławiu z dnia 
13.04.2016 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Gminy Żmigród 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Żmigród za 2015 r.  

Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poprosiła p. Annę Dobrowolską 
Skarbnik Gminy o odczytanie ważnych sentencji uchwały nr V/83/2016 Składu 
Orzekającego RIO we Wrocławiu z dnia 13.04.2016 r.  
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy odczytała uchwałę RIO ( kserokopia 
uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poddała projekt uchwały pod 
głosowanie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2015 r.   
Uchwałę podjęto:  9 głosami „za” 

   0 głosów „przeciw” 
3 głosami „wstrzymującym” 

Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.138.2016 
 

Projekt uchwały nr 2 w sprawie absolutorium dla Burmistrza Gminy Żmigród z 
tytułu wykonania budżetu gminy za 2015 rok. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poinformowała, że wszystkie 
komisje skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków po zapoznaniu się: 

 ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Żmigród za 2015 r., 

 ze sprawozdaniem finansowym Gminy Żmigród za 2015 r., 

 z uchwałą nr V/832016 Składu Orzekającego RIO we Wrocławiu z dnia 
13.04.2016 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Gminy Żmigród 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Żmigród za 2015 r.  

 z uchwałą Komisji Rewizyjnej z dnia 12.05.2016 r. w sprawie wniosku o 
udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy Żmigród za 2015 r., 

 z wnioskiem Komisji Rewizyjnej z dnia 12.05.2016 r. w sprawie udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Gminy Żmigród za rok 2015. 

Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poprosiła radną Bożenę 
Żołnierowicz Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o odczytanie wniosku komisji w 
sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Gminy Żmigród za 2015 rok.  
Radna Bożena Żołnierowicz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała 
wniosek w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Gminy Żmigród za 2015 
r.( kserokopia dokumentu stanowi załącznik nr 5 do protokołu).   

 z uchwałą nr V/120/2016 Składu Orzekającego RIO we Wrocławiu z dnia 
18.05.2016 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Żmigród za 2015 r.- 

Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska odczytała uchwałę nr V/120/2016 
Składu Orzekającego RIO we Wrocławiu z dnia 18.05.2016 r. w sprawie opinii o 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w sprawie udzielenia absolutorium 



Burmistrzowi Gminy Żmigród za 2015 r.( kserokopia dokumentu stanowi załącznik nr 
6 do protokołu).  
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poddała projekt uchwały pod 
głosowanie w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrz Gminy Żmigród z tytułu 
wykonania budżetu gminy za 2015 r.   
Uchwałę podjęto: 9 głosami „za” 

         1 głosem „przeciw” 
                            2 głosami „wstrzymującym” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.139.2016 
 

Projekt uchwały nr 3 zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia Programu opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Żmigród w roku 2016. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poinformowała, że wszystkie 
komisje omówiły i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radny Patryk Andrzejewski powiedział, że temat bezdomnych zwierząt należy 
poruszać, ponieważ koszt utrzymania psa w schronisku to 15 zł dziennie. Jeżeli 
mieszkańcy będą mieli chęć zaadoptowania bezdomnego zwierzęcia to budżet gminy 
na tym skorzysta, ponieważ roczne utrzymanie psa w schronisku jest bardzo 
kosztowne.   
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (12 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.140.2016 
 

Projekt uchwały nr 4 zmieniający uchwałę w sprawie upoważnienia Dyrektora 
Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Żmigrodzie do załatwiania 
indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poinformowała, że wszystkie 
komisje omówiły i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 10 głosami „za” 

            0 głosów „przeciw” 
                               2 głosami „wstrzymującym” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.141.2016 
 

Projekt uchwały nr 5 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Żmigród „ dla działki oznaczonej numerem 14 AM -46 obręb Żmigród. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poinformowała, że wszystkie 
komisje omówiły i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (12 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.142.2016 
 

Projekt uchwały nr 6 w sprawie nadania nazw ulicom w Żmigródku. 



Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poinformowała, że wszystkie 
komisje omówiły i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska odczytała propozycje nazw ulic w 
miejscowości Żmigródek: Milicka, Rawicka, Główna, Spacerowa, Leśna, Jodłowa, 
Modrzewiowa, Sosnowa, Brzozowa, Łąkowa, Aroniowa, Malinowa, Jagodowa, 
Wodociągowa, Zakładowa, Kalinowa. 
Radny Leszek Kraszewski zwrócił się z prośbą o szybkie umieszczenie informacji o 
nadanych nazwach ulic w Żmigródku. Jeżeli nazwa ulic zostaną oprotestowane to 
pozwoli to na zmianę nazw ulic.  
Radny Karol Kalinka wyjaśnił, jeżeli uchwała zostanie podjęta to nie ma możliwości 
oprotestowania, dlatego wnosił o zdjęcie projektu uchwały z obrad sesji, aby temat 
nazewnictwa ulic omówić na spotkaniu z mieszkańcami Żmigródka. 
Radny Patryk Andrzejewski nawiązał do kosztów, jakie mieszkańcy Żmigródka 
będą musieli ponieść i są to koszty rzędu tysiąca złotych dla niektórych. Na 
zakończenie p. Radny powiedział, że jest za odłożeniem uchwały w czasie, aby 
mieszkańcy zostali doinformowani. 
Pan Artur Knappik kierownik Ref. AGN poinformował, że koszty zawsze będą, 
jeżeli coś się zmienia. Miejscowość się rozwija i jest potrzeba podjęcia uchwały, a 
odłożenie tego w czasie nic nie da. Na zakończenie p. Kierownik poprosił radnych, 
aby pomyśleli o pogotowiu, które będzie miało problem z przyjazdem na czas do 
chorego.  
Radny Patryk Andrzejewski w odniesieniu do wypowiedzi p. Knappika powiedział, 
że karetki pogotowia posiadają nawigacje i po wpisaniu numeru nieruchomości bez 
problemu dojadą do chorego. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska przypomniała, że temat był szeroko 
omawiany w czasie złożenia wniosku przez radnego Kalinkę, dlatego zamknęła 
dyskusję.  
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 10 głosami „za” 
             2 głosami „przeciw” 
             0 głosów „wstrzymujących” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.143.2016 
 

Projekt uchwały nr 7 zmieniającej  uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej 
Rady Miejskiej w Żmigrodzie i nadania jej Statutu. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poinformowała, że wszystkie 
komisje omówiły i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (12 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.144.2016 
 

Projekt uchwały nr 8 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Żmigród na rok 2016 i lata następne. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poinformowała, że wszystkie 
komisje omówiły i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. 



Uchwałę podjęto: 10 głosami „za” 
             0 głosów „przeciw” 
             2 głosami „wstrzymującymi” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.145.2016 
 

Projekt uchwały nr 9 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2016 rok. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poinformowała, że wszystkie 
komisje omówiły i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radny Leszek Kraszewski poruszył temat Programu 500+, ile dzieci zostało 
objętych programem oraz jakiego rzędu są to środki. 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy poinformowała, że kwota przeznaczona 
do wypłaty z Programu 500+ wynosi 6700.000,-zł. Pieniądze do wypłaty tego 
świadczenia przychodzą w terminie. Pani skarbnik nie odniosła się do ilości dzieci 
objętych programem, poinformował, że nie ma takiej wiedzy.  
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (12 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.146.2016 
 

Projekt uchwały nr 10 w sprawie zaliczenia drogi wewnętrznej do kategorii 
drogi gminnej. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poinformowała, że wszystkie 
komisje omówiły i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (12 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.147.2016 
 

Projekt uchwały nr 11 w sprawie przystąpienia  do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego  dla południowej części miasta 
Żmigród.  
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poinformowała, że wszystkie 
komisje omówiły i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (12 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.148.2016 
 

Projekt uchwały nr 12 w sprawie wyrażenia woli udziału, jako partner z 
Powiatem Trzebnickim przy wykonaniu zadania inwestycyjnego pn.: 
„Przebudowa drogi powiatowej Korzeńsko-Laskowa 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poinformowała, że wszystkie 
komisje omówiły i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Pani Karolina Kaszuba mecenas poinformowała o potrzebie zmiany zapisu w 
projekcie uchwały dotyczy § 3; należy wykreśli cyfrę „1” przed wyrazem „ Gmina”. 
Radna Agnieszka Ptak zwróciła się do radnych o przegłosowanie uchwały, 
ponieważ dla mieszkańców Korzeńska i Laskowa jest to bardzo ważna inwestycja 
podnosząca bezpieczeństwo mieszkańców. 
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 



Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (12 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVIII.149.2016 
 

Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska przeszła do kolejnego punktu 
porządku obrad informacji i sprawozdań. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy złożył informację z podjętych 
zarządzeń za okres od 31.03.2016 r. do 10.06.2016 r., w którym podjęto 44 
zarządzenia. 
1) w sprawie przedstawienia sprawozdania rocznego z wykonania Budżetu Gminy 

Żmigród za 2015 r. 
2) w sprawie zmiany w budżecie Gminy Żmigród na 2016 r. Zwiększono planowane 

dochody i wydatki o kwotę 379.701,-zł. Po zmianach dochody budżetu Gminy 
Żmigród wynoszą 54.489.400,-zł, a wydatki 52.941.972,-zł,  

3) w sprawie zmiany w budżecie Gminy Żmigród na 2016 r. Zwiększono planowane 
dochody i wydatki o kwotę 70.720,-zł. Po zmianach dochody budżetu Gminy 
Żmigród wynoszą 54.560.120,-zł, a wydatki 53.012.692,-zł,  

4) w sprawie zmiany w budżecie Gminy Żmigród na 2016 r. Zwiększono planowane 
dochody i wydatki o kwotę 726.257,84 zł. Po zmianach dochody budżetu Gminy 
Żmigród wynoszą 55.288.377,84 zł, a wydatki 53.738.949,84 zł,  

5) w sprawie zmiany w budżecie Gminy Żmigród na 2016 r. Zwiększono planowane 
dochody i wydatki o kwotę 562.907,-zł. Po zmianach dochody budżetu Gminy 
Żmigród wynoszą 55.849.284,84 zł, a wydatki 54.301.856,84 zł,  

6) trzy zarządzenia w sprawie zmiany w budżecie Gminy Żmigród na 2016 r. po 
stronie wydatków, 

7) w sprawie przeniesienia wydatków między rozdziałami i paragrafami w budżecie 
Gminy Żmigród na 2016 r.  

8) w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Publicznego 
Zespołu Zakładów Lecznictwa Ambulatoryjnego w Żmigrodzie za rok 
obrachunkowy 2015; 
suma aktywów   2.219.481,79 
suma pasywów  2.219.481,79 
zysk za 2015 r.       24.396,40 

9) w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Zespołu Placówek 
Kultury w Żmigrodzie za rok obrachunkowy 2015; 
suma aktywów   7.823.031,31 
suma pasywów  7.823.031,31 
zysk za 2015 r.       191.849,79 

10) w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w trybie przetargu nieograniczonego 
lokal mieszkalny Żmigród ul. PKWN 38/1a, wraz ze sprzedażą procentowego 
udziału w gruncie, 

11) siedem zarządzenia w sprawie sprzedaży w trybie ustnego przetargu 
nieograniczonego nieruchomość niezabudowaną, własność Gminy Żmigród, 
położoną w obrębie Żmigrodu: 
-działka nr 12/14 Am 28 po pow. 0.1061 ha 
-działka nr 12/11 Am 28 po pow. 0.1277 ha 
-działka nr 12/10 Am 28 po pow. 0.1033 ha 
-działka nr 12/9 Am 28 po pow. 0.1025 ha 
-działka nr 12/7 Am 28 po pow. 0.1080 ha 
-działka nr 12/6 Am 28 po pow. 0.1084 ha 



-działka nr 12/3 Am 28 po pow. 0.1054 ha, 
12) w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym na rzecz dzierżawcy 

nieruchomość stanowiąca własność Gminy Żmigród oznaczona w katastrze 
nieruchomości obrębu Żmigród, jako działkę nr 80/2 AM7 o pow. 76 m2, 
zabudowana pawilonem handlowym, wybudowanym ze środków własnych 
dzierżawcy,  

13) w sprawie sprzedaży w trybie ustnego przetargu nieograniczonego 
nieruchomość niezabudowaną, własność Gminy Żmigród, położoną w obrębie 
Barkowa działka nr 153/3 AM 1 o pow.0.1166 ha, 

14) w sprawie sprzedaży w trybie ustnego przetargu nieograniczonego 
nieruchomość niezabudowaną, własność Gminy Żmigród, położoną w obrębie 
Laskowa działka nr 109/7 AM 1 o pow.0.1362 ha, 

15) w sprawie sprzedaży w trybie ustnego przetargu nieograniczonego nieruchomość 
niezabudowaną, własność Gminy Żmigród, położoną w obrębie Korzeńska działka 
nr 143/4 AM 1 o pow.0.1171 ha, 

16) w sprawie rezygnacji z przysługującego Gminie Żmigród z prawa pierwokupu 
własności nieruchomości działka nr 63/1 AM 1 obręb Żmigródek o pow.0.1208 ha, 

17) w sprawie rezygnacji z przysługującego Gminie Żmigród z prawa pierwokupu 
własności nieruchomości działka nr 45/4 AM 1 obręb Książęca Wieś o pow.0.09 
ha, 

18) w sprawie nabycia od Lilii Zadorożnej na rzecz Gminy Żmigród prawa własności 
nieruchomości zabudowanej położonej w obrębie Żmigrodu działka nr 10 AM9 o 
pow. 0.6137 ha, z przeznaczeniem pod budowę Modelowego Centrum 
Pobytowego Aglomeracji Wrocławskiej – Kampus Edukacyjny, 

19) w sprawie wydzielenia z zasobów nieruchomości Gminy Żmigród pomieszczenia 
tymczasowego o pow. 15 m2 z przeznaczeniem na wynajem, położonego w 
Żmigrodzie przy ul. Wrocławskiej 52b, 

20) w sprawie oddania w użyczenie Starostwu Powiatowemu w Trzebnicy na okres 1 
roku niezabudowaną działkę nr 52/7 Am 1 o pow. 0.0100 ha, położoną w obrębie 
Żmigrodu, z przeznaczeniem na teren sportowy przy Powiatowym Zespole Szkół 
Specjalnych w Żmigrodzie, 

21) w sprawie upoważnienie p. Marii Pelc Kierownika GOPS w Żmigrodzie do 
prowadzenia postępowań w sprawach świadczenia wychowawczego, a także do 
wydawania w tych sprawach decyzji, 

22) w sprawie przeprowadzonego postępowania konkursowego na realizację 
zadania w ramach wsparcia i rozwoju sportu na terenie Gminy Żmigród. Zadania 
publiczne realizować będą organizacje pozarządowe; 

23) w sprawie powołania Gminnej Komisji Wyborczej do przeprowadzenia wyborów  
do Młodzieżowej Rady Miejskiej w Żmigrodzie, 

24) w sprawie wyznaczenie Wioletty Owczarek – pracownika Urzędu Miejskiego w 
Żmigrodzie na koordynatora „Programu Żmigrodzka rodzina na 5+”, 

25) w sprawie wprowadzenia procedury dokonywania oceny pracy dyrektora szkoły 
lub przedszkola, dla których organem prowadzącym jest Gminy Żmigród, 

26) w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących Budżetu 
Obywatelskiego Żmigrodu na 2017 rok, 

27) w sprawie zatwierdzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Publicznego 
Przedszkola „Zielona Dolina” w Żmigrodzie, który odbył się 20 maja 2016 r., 

28) w sprawie powierzenia z dniem 1 czerwca 2016 r. pani Sylwii Sułek –Balcerzak 
stanowiska Dyrektora Publicznego Przedszkola w Żmigrodzie na okres od 01 
czerwca 2016 do 31 sierpnia 2017 r.  



29) w sprawie upoważnienia p. Sylwii Sułek –Balcerzak Dyrektora Publicznego 
Przedszkola w Żmigrodzie do dokonywania czynności prawnych związanych z 
prowadzeniem działalności opiekuńczo-wychowawczych w granicach zwykłego 
zarządu,  

30) trzy zarządzenia w sprawie przedłożenia projektów uchwał dla Rady Miejskiej w 
Żmigrodzie na sesję. 

Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska podziękowała dla Pana Burmistrza 
za złożone sprawozdanie.  
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska przeszła do kolejnego punktu 
porządku obrad Interpelacji i zapytań.  
Radny Dariusz Gierus podziękował wszystkim, którzy uczestniczyli w dniu 10 
kwietnia 2016 r. w Niezgodzie w uroczystości odsłonięcia Pomnika Pamięci 
zamordowanych 140 mieszkańców wsi Hucisko i Miedziaki na kresach wschodnich. 
Radny podziękował dla p. Burmistrz, Starostwa Powiatu Trzebnickiego, Radnego 
Powiatu Trzebnickiego i Radnego Gminy Żmigród za wsparcie finansowe. 
Radny Leszek Kraszewski poruszył temat nagrywania sesji, iż to daje możliwość 
śledzenia  spraw naszej gminy, mieszkańcom mieszającym w naszej gminie i poza 
gminą.   Radny zaapelował, aby temat został zweryfikowany i sesje były nagrywane. 
  Następnie Radny Kraszewski odniósł się do tematu przeprowadzonego konkursu na 
stanowisko Dyrektora Publicznego Przedszkola w Żmigrodzie. Radny powiedział, że 
uważał, iż temat konkursu będzie tematem sesji nadzwyczajnej, ale z wniosku o 
zwołanie sesji jeden podpis został wycofany. Radny Kraszewski odniósł się do 
nieprzeprowadzonego konkursu na stanowisko dyrektora ZPK i radni byli 
informowani, że jest to zgodne z prawem.  Radny Kraszewski powiedział, że ze 
strony radnych dla p. Skaczyło należy się podziękowanie oraz nie zasłużyła na to, jak 
została potraktowana. Radny Kraszewski poruszył temat Dni Żmigródku i występu 
gwiazdy , który odbył się w niedziele, a nie w sobotę. Radny przypominał, że 
wielokrotnie On i Radni wnioskowali o zmianę dnia występu gwiazdy lub godzi,  ze 
względu na  mieszkańców, którzy w poniedziałek idą do pracy. 
Radny Karol Kalinka powiedział, że z uwagi na liczne głosy mieszkańców i 
zainteresowanie sprawą opinii publicznej, radni opozycyjni przygotowali wniosek o 
zwołanie sesji nadzwyczajnej, aby temat wnikliwe wyjaśnić, niestety wniosek nie 
przeszedł. Radny poinformował, że złożył wniosek o zwołanie w trybie pilnym komisji, 
która zajmie się tematem konkursu( radny odczytał wniosek, który złożył).    
Radny Patryk Andrzejewski poinformował, że popiera wniosek radnego Kalinki. 
Następnie radny poruszył temat nagrywania sesji i finansowania tego zadania przez 
urząd. Radny poinformował, że przeprowadził ankietę na portalu społecznościowym 
na temat nagrywania sesji. Stu mieszkańców opowiedziało się za wznowieniem 
nagrywania, a tylko jedna osoba była przeciw. Na zakończenie radny Andrzejewski 
powiedział, że należy to uważać za petycję mieszkańców do Burmistrza, którzy chcą 
przywrócenia nagrywania sesji. 
Burmistrz Robert Lewandowski odniósł się do tematów poruszonych przez 
radnych: 
Nagrywanie sesji 
Temat został omówiony przez radnych na posiedzeniu komisji. Pracami Rady kieruje 
Przewodniczący, a nie burmistrz. Nie jest adresatem tego pytania.  
Dni Żmigrodu-Dni Smoka 
Nie wszyscy zgadzają się z tym, jaki jest program i gwiazdy, ale trudno jest 
doprowadzić do takiej sytuacji, aby wszystkim dogodzić. Ze strony organizatorów 
robione jest wszystko, aby miało to swój dobry cykl i kolejność. Pierwszy dzień jest 



poświęcony muzyce klubowej, sobota jest dniem sportu, a w niedzielę występuje 
gwiazda. W niedzielę został przyspieszony koncert gwiazdy w związku z wnioskami 
radnych.  
Konkurs na Dyrektora Przedszkola 
Pan burmistrz odniósł się do wypowiedzi radnego Kraszewskiego, iż nie można 
porównywać powoływania dyrektorów placówek kultury z dyrektorami placówek 
oświatowych, gdzie obowiązują inne przepisy. 
Pan burmistrz poinformował, że z pisma, które odczyta będzie wynikało, że Pani 
Mirela Skaczyło nie dała możliwości organowi prowadzącemu powołania jej na 
następną kadencję, ponieważ nie dokonała oceny w okresie 5 lat na stanowisku 
dyrektora. W tej sytuacji burmistrz nie miał wyjścia i musiał ogłosić konkurs, a raczej 
konkursy nie są organizowane, i to mogą potwierdzić dyrektorzy szkół.   
Burmistrz odczytał pismo-odpowiedź dla rodziców, którzy złożyli petycję ( kserokopia 
pisma stanowi załącznik nr 7). Na zakończenie p. Burmistrz powiedział, jeżeli Rada 
zajmie się tym tematem na komisji to burmistrz będzie uczestniczył w posiedzeniu.  
Radny Karol Kalinka powiedział, iż ma nadzieję, że komisja się odbędzie. Radni 
zapoznają się z dokumentami  i stanowiskiem obu stron w tej sprawie, a dokumenty 
pozwolą radnym wyrobić obiektywne stanowisko. Radny powiedział, że w 
przytoczonym przez p. Burmistrza rozporządzenie wskazane jest, aby organ 
prowadzący przygotował odpowiedni Regulamin dla przeprowadzenia tego typu 
konkursu, czy taki regulamin został przygotowany. Na zakończenie radny powiedział, 
że ma nadzieję, iż sprawa zostanie wyjaśniona i nie będzie potrzeby anulować 
zarządzenie decyzją sądu.  
Radny Patryk Andrzejewski powiedział, iż wnioskuje o powtórne przeprowadzenie 
głosowania w sprawie wideo-realizacji sesji w związku z przeprowadzoną konsultacją 
z mieszkańcami, która miała miejsce. 
Radny Leszek Kraszewski w odniesieniu do wypowiedzi p. Burmistrza w sprawie 
Dni Żmigrodu powiedział, iż imprezy powinny być szeroko dostępne dla 
mieszkańców, a nie komercyjne.  Radny powiedział, że nie jest przeciwny tego typu 
imprezom, ponieważ zainteresowanie jest duże, ale mogą się one obywać w innym 
terminie. Robiąc komercyjną imprezę z piątku na sobotę nie mamy oferty dla 
mieszkańców w tym dniu po południu i wieczorem, zakończył p. Radny.    
Następnie p. Radny odniósł się do konkursu na Dyrektora Przedszkola, że nawet 
gdyby zgodził się z wypowiedzią p. Burmistrza w tej sprawie to i tak nasuwa się 
stwierdzenie, że dajcie mi człowieka to paragraf znajdę. Radny powiedział, że 
zapomniano o czysto ludzkim podejściu do p. Dyrektora. Pani dyrektor w przedszkolu 
zostawiła 10 lat zdrowia ze strony włodarzy nie było sygnałów o nieprawidłowościach 
i zawsze byliśmy zadowoleni. 
Radna Bożena Żołnierowicz w sprawie koszenie poboczy przy drogach 
powiatowych, czy koszenie zostanie przejęte przez gminę, czy takie porozumienia 
zostało zawarte ze Starostą. 
Burmistrz Robert Lewandowski poinformował, że koszenie poboczy przy drogach 
powiatowych zostało rozpoczęte, ale zdecydowanie za późno. Konwent Wójtów i 
Burmistrzów Powiatu Trzebnickiego wyszedł z inicjatywą przejęcia od Starostwa 
utrzymania poboczy przy drogach powiatowych tak jak utrzymanie zimowe, które jest 
dobrze utrzymywane. Czekamy na możliwość spotkania się z Zarządem Powiatu w 
sprawie przejęcia utrzymania poboczy, ponieważ uważamy, że będzie to racjonalne 
rozwiązanie, które zwiększy bezpieczeństwo na drogach powiatowych. 
Radny Leszek Kraszewski poruszył temat koszenia placu zabaw w Żmigródku, 
który należy do gminy.  Od kiedy nie kosi plac jest zarośnięty.  



Burmistrz Robert Lewandowski w odniesieniu do wypowiedzi radnego 
Kraszewskie wyjaśnił, że zostało uzgodnione jak place zabaw będą utrzymywane i 
tak: place zabaw przy szkołach utrzymuje szkoła, place zabaw przy świetlicach 
utrzymuje ZPK, place zabaw na terenie wsi utrzymują sołectwo takie uzgodnienia 
zapadły na spotkaniu z sołtysami.  
Radny Patryk Andrzejewski przypomniał o wniosku, który złożył i poprosił o jego 
przegłosowanie. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poinformował, że zanim Rada 
przystąpi do głosowania nad wniosek radnego Patryka Andrzejewskiego, chciała 
przypomnieć, że 28 kwietnia br. Radni na spotkaniu omawiali wniosek radnego 
Karola Kalinki, który dotyczył nagrywania sesji. Radni wniosku nie przyjęli głosując 5 
głosami „za”, 7 głosami „przeciw” i 1 głosem „wstrzymującym”. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska przeprowadziła głosowanie wniosku 
radnego Patryka Andrzejewskiego w sprawie prowadzenia wideo-realizacji sesji. 
Wniosek otrzymał: 3 głosy „za”, 5 głosów „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące”. 
 

Wniosek Radnego Patryka Andrzejewskiego nie został przyjęty. 
 

Radny Karol Kalinka powiedział, że sesja będzie społecznie nagrywana i nagrania 
trafią do sieci. 
Burmistrz Robert Lewandowski powiedział, że bardzo cieszy się z tej inicjatywy. 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy wyjaśniła, że Rada decyduje o 
wydatkach budżetu, ale należy mieć na uwadze to, że każdy wydatek musi mieć 
pokrycie w zabezpieczeniu środków. 
Radny Patryk Andrzejewski powiedział, iż chce zaznaczyć, że to nie Rada chciała 
zaprzestania nagrywania, tylko p. Burmistrz zaprzestał, a Rada wyraziła swoją 
opinię.  
Radny Karol Kalinka zwrócił się do Wiceprzewodniczącej, że zapomniała 
poinformować o drugim temacie, który był omawiany na tym spotkaniu to skarga 
mieszkańca na uchwałę w sprawie podwyższenia pensji dla burmistrza, 
przewodniczącego rady. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poinformował, że nie zapomniała 
tylko tych informacji udzieli w punkcie informacje i komunikaty przewodniczącego 
rady.  
Radny Karol Kalinka odniósł się do wypowiedzi p. Skarbnik, iż głosował za 
zasadnością skargi (radny błędnie informował o skardze, ponieważ mieszkaniec 
złożył wniosek cytat z protokołu XVII sesji z dnia 31 marca 2016 r.” Pan Jarosław 
Brodala złożył wniosek do Rady, aby na następnej sesji zmieniła uchwałę nr 
0007.IX.89.2011 z 29.09.2011 r. w §1 zmieniła zapis dotyczący ilości mieszkańców 
do 15 tysięcy i określiła max. wskaźnik diet radnych do 50%, a nie jak jest do tej pory 
75%.”).Obniżając wynagrodzenie byłyby środki na nagrywanie sesji i inne ciekawe 
przedsięwzięcia. Rady powiedział, że jako jedyny uznał skargę za zasadną oraz 
przyznaje się do błędu, że głosował za podwyższeniem, ponieważ w jego ocenia 
gmina nie ma 15 tys. mieszkańców.   
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy w odniesieniu do wypowiedzi radnego 
Karola Kalinki powiedziała, jeżeli radni głosują jakikolwiek wydatek, to nie ma 
znaczenie, co Pan wnioskował kiedyś. Jeżeli wnioskuje Pan o przegłosowanie 
dodatkowego wydatku to należy wskazać jego pokrycie i to przegłosować.  
Burmistrz Robert Lewandowski w odniesieniu do wypowiedzi radnego Kalinki 
powiedział, że nie było uchwały w sprawie podwyżki wynagrodzenia. Na początku 
kadencji Rada podejmuje uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenie burmistrza i 



może podjąć uchwałę o dietach radnych. W naszej gminie diety radnych są 
procentowe, dlatego Rada nie podejmowała uchwały. Następnie p. Burmistrz 
odczytał pismo Wojewody Dolnośląskiego, którym udzielił odpowiedzi dla 
mieszkańca Żmigrodu w ramach informacji publicznej w sprawie uchwały o 
wynagrodzeniu burmistrza.  Wojewoda w piśmie wyjaśnił, że uchwała Rady Miejskiej 
w Żmigrodzie w sprawie wynagrodzenia burmistrza została podjęta zgodnie z 
prawem.  
Radny Patryk Andrzejewski zwrócił się o informację ile osób zameldowanych nie 
mieszka na terenie gminy. 
Burmistrz Robert Lewandowski zwrócił się do Radnego, aby zapytanie złożył na 
piśmie.  
Radni nie wnieśli innych interpelacji i zapytań. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska przeszła do kolejnego punktu 
porządku obrad Wolnych wniosków. 
Pan Damian Sułkowski Wiceprzewodniczący Radny Powiatu Trzebnickiego 
poinformował, że jest osobą kompetentną dla udzielenia odpowiedzi dla radnej w 
sprawie koszenia poboczy przy drogach powiatowych.  Radny powiedział, że 
przekazanie zimowego utrzymanie dróg powiatowych gminie jest dobrym 
rozwiązaniem, ponieważ się sprawdza.   Kontynuując temat p. Sułkowski powiedział, 
że ZDP jest dobrze wyposażony w sprzęt, ale problemem są pieniądze.  Środki, które 
powiat zabezpieczył na utrzymani dróg na początku roku wynosiły ok.1.600.000, -zł. 
Na dziś powiat na utrzymanie dróg posiada środki w wysokości 200 tys. zł, a na 
remonty dróg na terenie gminy Żmigród zabezpieczono środki w wysokości 83 tys. zł. 
Środki w wysokości ok. miliona złotych zostały wydane na inwestycje drogowe trzy 
drogi w gminie trzebnica, inwestycje te nie otrzymały aprobaty Rady Powiatu. Pan 
Sułkowski wspomniał o zadłużonym szpital i środkach, jakie powiat będzie musiał 
wyłożyć tj. ok 3-4 linonów złotych. Na zakończenie p. Sułkowski powiedział, że 
pobocza przy drogach powiatowych zostaną wykoszone. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska w imieniu radnej Marii Rybki 
poprosiła o informację, kiedy pobocza przy drodze powiatowej od wodociągów do 
Bychowa zostanie wykoszone.    
Pan Damian Sułkowski Wiceprzewodniczący Radny Powiatu Trzebnickiego 
poinformował, że prace rozpoczęły się i do dwóch tygodni pobocza zostaną 
wykoszone. Ponadto na terenie gminy zostaną wykonane prace na drodze Bychowo-
Kędzie oraz odcinek drogi ok.500 m na Nowe Domy. 
Radna Bożena Żołnierowicz poruszyła temat kierowania ruchu pojazdów przez 
Borzęcin, kiedy na drodze nr 5 jest wypadek. Radna zwrócił się z prośbą, aby ruch 
samochodów był podzielony i kierowany na Borzęcin i Powidzko, co na pewno 
odciąży miejscowości.  
Pani Monika Choła mieszkanka Borzęcina poruszył temat niedoprowadzonego do 
jej domostwa wody, śmieci dużo gabarytowe.  Śmieci dużo gabarytowe typu opony 
samochodowe muszą sami utylizować. Woda nie została doprowadzona w czasie 
wodociągowania Borzęcina, a wody gruntowe obniżają się i zostaną pozbawieni 
wody w okresie lata. Pani Choła wspomniała również, o braku bezpiecznej drogi z 
domostwa do Żmigrodu. 
Burmistrz Robert Lewandowski poinformował, że Pani mieszka przy drodze 
krajowej nr 5. Miejsce, w którym Pani mieszka pierwotnie nie miał być budynkiem 
mieszkalnym tylko gospodarstwem lub miejsce do prowadzenia działalności 
gospodarczej. W czasie wodociągowania Borzęcina mieszkańcy miejscowości byli 
podłączani, czy Pani złożyła wniosek o warunki techniczne żeby wodę doprowadzić. 



Pani Monika Choła mieszkanka Borzęcina poinformowała, że tak w ubiegłym roku, 
a ponadto to leżało w gestii gminy. Budynek został odebrany 1996 r..  
Burmistrz Robert Lewandowski zaprosił p. Choła, aby przyszła z wnioskiem o 
warunki techniczne i z całą dokumentacją.  Następnie p. Burmistrz odniósł się do 
tematu chodnika, w związku z tym, że nieruchomość jest przy drodze krajowej nr 5 
zarządcą drogi jest Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad. Kontynuując 
temat p. Burmistrz poinformował, że p. Choła ustnie kontaktował się z nim ok.2 lat 
temu, że może przeprowadzić inwestycję. Pracownik z urzędu ustalił z Panią 
przebieg po gruncie gminnym i mogła Pani w tej części wykonać utwardzenie, 
którego Pani nie wykonała, ale dalej ma Pani możliwość wykonania utwardzenia.  
Pani Monika Choła mieszkanka Borzęcina poinformowała, że rozmawiała z 
pracownikiem dróg krajowych, który powiedział, że nie wyrażą zgody ze względu na 
bezpieczeństwo, a dodatkowo jest to duży koszt, ponieważ  musieliby wykonać pas, 
który byłby pasem bezpieczeństwa. W odniesieniu do informacji p. Burmistrza, iż 
dalej może sama wykonać utwardzenie drogi jak deklarowała powiedział, czyli 
dobrowolnie bez projektu i nadzoru mogę wejść ze sprzętem.  
Burmistrz Robert Lewandowski poinformował, że przed wykonaniem utwardzenia 
drogi otrzyma Pani zgodę z urzędu oraz wytyczne jak wykonać utwardzenie na 
terenie gminnym. 
Pan Robert Korytkowski mieszkaniec Żmigrodu powiedział, że w związku z 
brakiem możliwości zadawania pytań na sesji zostaną złożone na piśmie. Następnie 
p. Korytkowski zwrócił się z apelem do p. Burmistrza, że zdania można zmienić, ale 
należy je przemyśleć. Kontynuując temat p. Korytkowski powiedział, że kiedy był 
Radnym wnioskował o zmianę nazwy ulicy PKWN i jednym z głośnych argumentów 
Pana były koszty i bronił Pan ul. PKWN jak niepodległość.  Dziś p. Burmistrz mówi, 
że to nie są znaczne koszty, a mieszkańcy  ul. PKWN w tamtym czasie nie chcieli 
zmiany nazwy. Dlaczego p. Burmistrz nie przeprowadził w Żmigródku referendum 
lokalnego, żeby mieszkańcy wypowiedzieli się na temat nazw ulic. Na zakończenie p. 
Korytkowski jeszcze raz zaapelował do p. Burmistrz, że jak zmienia zdanie to niech 
to przemyśli. 
Następnie p. Korytkowski wniósł wniosek do Rady w sprawie zmiany uchwały nr 
0007.V.50.2011  Rady Miejskiej w Żmigrodzie z dnia 31 marca 2011 r. w sprawie 
szczegółowych zasad przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości 
stypendiów sportowych, nagród jednorazowych oraz nagród specjalnych.  Paragraf 3 
uchwały dyskwalifikuje dzieci z gminy Żmigród w sprawie stypendiów sportowych, 
które są zrzeszone w klubach poza terenem gminy, ponieważ uprawiają taką 
dyscyplinę sportową, że nie ma  klubu na terenie gminy. Pan Korytkowski zwrócił się 
do Rady, aby przyjrzała się uchwale i dała szansę dzieciom, które osiągają dobre 
wyniki sportowe w klubach poza terenem gminy. Na zakończenie p. Korytkowski 
powiedział, że jego dzieci nie będą korzystać z pomocy finansowej p. Burmistrza. 
Burmistrz Robert Lewandowski w odniesieniu do wypowiedzi p. Korytkowskiego 
powiedział, iż nie uważa, że zmienia zdania, to są dwie różne sytuacje W przypadku 
ul. PKWN chodziło o zmianę nazwy ulicy, a Żmigródka nadanie nazw. Burmistrz 
powiedział, że dla niego najważniejsze było stwierdzenie p. Sołtys i Radnego, że 
konsultacje odbyły się, choć nie musiały. Rozsądek zwyciężył i doprowadzono do 
nadania nazw ulicom w Żmigródku.   
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska zwróciła się do p. Korytkowskiego, 
że nie rozumie uwagi, iż nie mógł Pan zadawać pytań, podczas gdy przedkłada Pan 
wniosek. Kontynuując temat Wiceprzewodnicząca rady wyjaśniła, że interpelacja i 
zapytania radnych tak mówi statut przyjęty uchwałą Rady z dnia 30 czerwca 2004 r.. 



W punkcie wolne wnioski  wypowiedział się Pan i złożył wnioski. 
Pan Józef Łysikowski mieszkaniec Korzeńska poprosił o informację na temat 
planowanej inwestycji Korzeńsko-Laskowa. 
Burmistrz Robert Lewandowski poinformował, że do 13 czerwca 2016 jest termin 
składania wniosków przez Starostwo w jednym z działań RPO, który mówi o 
możliwości budowania infrastruktury drogowej do węzłów komunikacyjnych tj. 
autostrady, drogi ekspresowe, węzłów kolejowych, z których my skorzystamy i 
będziemy składali wniosek na budowę drogi do Bychowa.  Starostwo do 13 czerwca 
br. składa wniosek w formule zaprojektuj i wybuduj. Koncepcja zakładu jednostronną 
budowę chodnika od przejazdu kolejowego przez ul. Kasztanową do wylotu na 
Laskowo, a w Laskowej przez miejscowość do świetlicy chodnik i modernizacja drogi. 
Szacowana wartość inwestycji ponad siedem milionów złotych, a dotację, o którą 
Powiat będzie występował może wynieść 85%. Gmina deklaruje 7,5 % udziału 
własnego w przypadku otrzymania dofinasowania przez Powiat. Jeżeli wniosek 
otrzyma dofinasowanie to zadanie zostanie wykonane na przełomie 2017-2018.  
Pan Artur Kanicki Dyrektor MZGK skierował zapytanie do Pana Sułkowskiego 
Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Trzebnickiego, aby przekazał pytanie dla p. 
Starosty i dla Zarządu, jak powiat ma zamiar płacić za zimowe utrzymanie dróg od 1 
listopad br.. Pan dyrektor powiedział, iż obawia się, że wykona usługę na drodze 
powiatowej i nie zostanie ona zapłacona. 
Pan Damian Sułkowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Trzebnickiego 
zwrócił się do Pana dyrektora, aby się nie martwił o pieniądze na zimowe utrzymanie 
dróg .  
Radni nie wnieśli innych wolnych wniosków. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska przeszła do kolejnego punktu 
porządku obrad przyjęcia protokołów z sesji nr XVII. 
Radni nie wnieśli uwag do protokołów. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska poddała pod głosowanie protokołów 
nr XVII.  
Protokół został przyjęty jednogłośnie ( 11 głosami „za”). 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska przeszła do kolejnego punktu 
porządku obrad Informacji i komunikatów przewodniczącego. 
Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska odczytała wnioski, które zostały 
złożone na ostatniej 31.03.2016 r.: 
1) wniosek radnego Karola Kalinki w sprawie nagrywania sesji (audi wideo), 
2) wniosek Pana Jarosława Brodali, aby na następnej sesji została zmieniona 

uchwałę nr 0007.IX.89.2011 z 29.09.2011 r.. W §1 zmienić zapis dotyczący 
ilości mieszkańców do 15 tysięcy i określiła max. wskaźnik diet radnych do 
50%, a nie jak jest do tej pory 75%. 

Wiceprzewodnicząca rady Halina Szaniawska przeszła do ostatniego punktu 
porządku obrad zamknięcia sesji.  

ZAMYKAM XVIII SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  
Na tym zakończono posiedzenie o godz.1540. 
Protokołowała  
M. Schnitzer 
 Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej 
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 Halina Szaniawska 
 


